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Onderwerp: Beantwoording raadsvragen naar aanleiding van programmabegroting
2010-2014

Inleiding
Met het oog op de behandeling van de programmabegroting 2010-2014 is de raad -
zoals gebruikelijk- in de gelegenheid gesteld om vooraf schriftelijk vragen in te
dienen. De fracties van CDA, CU/SGP, D66, PvdA, SP en VVD hebben van deze
gelegenheid gebruik gemaakt. De antwoorden van het college op de vragen treft u
bijgevoegd aan.

Besluitpunten college
1. Het college besluit tot vaststelling van de antwoorden op de vragen over de

programmabegroting 2010-2014 volgens bijlage A.
2. Het besluit heeft geen financiële consequenties.
3. De betrokkenen ontvangen daags na besluitvorming informatie over dit besluit.
4. De antwoorden van het college worden ter informatie voorgelegd aan de

commissie Bestuur.
5. De antwoorden worden betrokken bij de raadsbehandeling van de

programmabegroting 2010-2014 van 9 november tot en met 12 november 2009.

Beoogd resultaat
Door middel van deze nota worden de technische raadsvragen rondom de
programmabegroting 2010-2014 beantwoord, zodat deze niet aan de orde hoeven te
komen tijdens de raadsbehandeling van de begroting. Hiermee wordt beoogd dat de
raadsbehandeling (van de programmabegroting 2010-2014) scherper en
aantrekkelijker voor het publiek wordt, dat wil zeggen meer op hoofdlijnen,
efficiënter en transparanter.

Argumenten
Geen

Kanttekeningen
Geen

Uitvoering
Niet van toepassing

Bijlagen
Bijlage A : antwoorden raadsvragen programmabegroting 2010-2014

Het college van burgemeester en wethouders

COLLEGEBESLUIT
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Nr. Fractie Blz. Prg. Vraag Antwoord 

01 CDA 01 31 
 

Kunt u de ontwikkeling van de AU gemeentefonds en 

stijgingen en eventuele dalingen daarin voor de periode 2007-

2011 op een rij zetten? 

 

De ontwikkeling van de algemene uitkering (AU) in de periode 2007 – 

2011 is als volgt.   

  

Jaar 2007 2008 2009 2010 2011 

AU (in miljoen) 134 140 151 152 151 

De cijferreeks betreft de algemene uitkering exclusief de bijdragen die 

worden ontvangen in het kader van decentralisatie van rijkstaken. Bij de 

raming van de algemene uitkering voor 2011 is uitgegaan van constante 

prijzen.    

02 CDA 02 20 
 

Waarom heeft B&W er gelet op aankomend onheil niet voor 

gekozen in begroting extra bezuinigingen voor te stellen? 

Uw veronderstelling is onterecht. Op basis van de ‘geluiden’ uit Den 

Haag is het college gestart met het inventariseren van mogelijke 

ombuigingen van de begroting vanaf 2012.  

De basis hiervoor is een korting op het gemeentefonds voor Haarlem 

van € 5 miljoen per jaar, oplopend tot € 30 miljoen in 2016/2018. Er 

wordt technisch voorbereidend werk gedaan opdat de nieuwe raad 

verantwoord keuzes kan maken. 

Als in de komende 5 maanden blijkt dat de informatie uit Den Haag dan 

wel de omstandigheden veranderen, dan zal dit college niet aarzelen om 

reeds voor 2010 voorstellen te doen tot aanpassing van de begroting 

2010. 

03 CDA 03 190 
 

Zijn bij de risicoparagraaf de volgende zaken meegenomen: 

1. risico niet verhuren kantoorcomplex Pim Mulier 

2. risico's moeizame laatste stappen Ripperda 

3. risico's vertraging DEO 

4. risico's Schalkstad en HFC in relatie tot conflicten met 

ING resp Fortress 

5. risico's Stadskantoor mbt moeizame verkoop gemeentelijke 

gebouwen als dekking 

6. tekorten jongerenwerk ivm onduidelijkheid 

maatschappelijk vastgoed en kostendekkende huren 

1.    Het risico bij het kantoorcomplex Pim Mulier betreft 

uitgestelde grondopbrengsten. Hiermee is rekening gehouden 

in de risicoparagraaf. 

2.    De risico’s van de laatste fase Ripperda zijn geïnventariseerd 

en gecommuniceerd bij de kredietaanvraag. In financiële zin 

zien we hier nog geen risico (project verloopt conform raadstuk 

050/2009). 

3. De risico’s met betrekking tot vertraging DEO zijn in de 

risicoparagraaf opgenomen. 

4. Project Schalkstad is beëindigd. Hiervoor is 3 miljoen 

voorbereidingskosten gemaakt. Deze zijn niet opgenomen in de 

risico paragraaf. 

5. De risico’s met betrekking tot vertraging bij de bouw van het 

stadskantoor zijn opgenomen in de risicoparagraaf. Vanwege 
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7. niet gedekte uitgaven planontwikkeling Oostpoort 

8. mogelijke claims onderhoud en beheer HFC stadion 

 

conservatieve ramingen zien wij de verkoopopbrengsten op dit 

moment niet als een risico. 

6. Het risico op een tekort jongerenwerk is opgenomen in het 

overkoepelende tekort bij gesubsidieerde partijen. 

7. Voor Oostpoort is een voorziening getroffen in de jaarrekening 

2008, deze is reeds afgeboekt. 

8. In het IP is reeds € 1,0 miljoen opgenomen voor het beheer en 

onderhoud van het HFC Haarlem stadion. 

04 CDA 04 79  Wanneer krijgt de raad de toegezegde nota's structuurvisie 

maatschappelijke voorzieningen, visie op welzijnswerk, 

definitieve besluit fusie welzijnsorganisaties en aanpak 

kostendekkende huren buurthuizen etc? 

Aan de Structuurvisie maatschappelijke voorzieningen wordt de laatste 

hand gelegd (planning 2009-4 of 2010-1). Op 27 oktober staat de nota 

Welzijnswerk op orde geagendeerd voor het college en op 3 november 

de nota De toekomst van het welzijnswerk.  

De tussenstand van de voorgenomen fusie Zuid-West en Haarlem Effect 

is in september aan de commissie Samenleving gezonden, de 

intentieovereenkomst is.  Inmiddels getekend en de fusie staat gepland 

voor 1 januari 2010. 

05 CDA 05 28  Zijn alle bezuinigingen op nieuwe grotestedenbeleid in 

begroting verwerkt en wat zijn de gevolgen voor EZ en 

Veiligheid? NB Sociale Veiligheid is hoger begroot. 

Ja, alle bezuinigingen zijn verwerkt, behalve voortijdig schoolverlaten. 

Hiervoor zal binnenkort; een notitie komen. 

Voor Economische Zaken is in de kadernota 2009 vanaf 2010 een 

bedrag van € 500.000 opgenomen in de begroting. 

Vanuit het Rijk is voor 2010 en 2011 geld beschikbaar gesteld voor het 

verbeteren van de leefbaarheid en veiligheid (2010:        € 1.671.000 en 

2011: € 1.147.000). In het Actieprogramma sociale veiligheid zijn de 

voorstellen voor de besteding vastgesteld. Voor de besteding van de 

extra middelen worden nadere voorstellen gedaan. 

06 CDA 06 130-

131 

 Klopt het dat er tussen de gemeente en Paswerk afspraken 

zijn dat Paswerk mede door recessie en toename WWB-ers 

meer WWB trajecten gaat doen? Hoe verhoudt dit zich tot 

aangekondigde Rijksbezuinigingen op budget WWB? 

Wij hebben met Paswerk voor 2010 een iets hoger volume aan Work 

First-trajecten afgesproken: van 300 naar 350. Daarnaast voeren we in 

2010 het assessment in conform de aangepaste re-integratieverordening 

WWB. Dit assessment wordt uitgevoerd door Paswerk. De 

aangekondigde bezuinigingen zullen in de loop van 2010 tot scherpere 

keuzes leiden ten aanzien van de inzet van re-integratiemiddelen. 

07 CDA 07 94  Kunt u klip en klaar aangeven hoe het nu zit met overdracht 

sportaccommodaties en gevolgen voor clubs en gemeente en 

De gemeente is in onderhandeling met de Belastingdienst over de btw-

belaste verhuur van de gemeentelijke (buiten-) sportaccommodaties. Dit 
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wat dit mogelijk oplevert? wordt in de loop van het 4
e
 kwartaal 2009 afgerond. Op basis van de 

onderhandeling ontvangt de raad een voorstel over de financiële 

consequenties van de btw-belaste verhuur en over de formeel-juridische 

eigendomsoverdracht van de kantines/clubhuizen van de 

buitensportverenigingen. 

08 CDA 08 42  Hoe gaat de taakstelling inkoop gerealiseerd worden? Wat 

doet u als de taakstelling niet gehaald wordt? 

In de Kadernota 2009 is aangegeven dat de centrale inkoop verder 

geprofessionaliseerd wordt. Hiermee wordt het mogelijk om in 2010 de 

besparingen op Inkoop zichtbaar te maken. 

Daarnaast is de systematiek van strategisch budgetteren ingevoerd. Dit 

betekent dat een deel van de materiële budgetten wordt afgeroomd. 

Zoals in de Kadernota 2009 is aangegeven wordt een deel van het 

afgeroomde geld ingezet om aan de inkooptaakstelling te kunnen 

voldoen. 

09 CDA 09 32  Wanneer kan de raad de uitkomst van het overleg met 

Spaarnelanden verwachten? 

In december 2009. 

10 CDA 10 36  Hoe denkt het college een bezuiniging op de zwembaden te 

realiseren, terwijl deze structureel te laag zijn begroot? 

De veronderstelling is niet correct. Uit de kadernota blijkt dat Haarlem 

substantieel meer uitgeeft dan vergelijkbare steden. De ombuiging 2010 

is in overleg met SRO gerealiseerd. 

11 CDA 11 36  Waarop zijn de bij Paswerk genoemde bedragen gebaseerd? 

Zijn ze reëel in verband met de recessie? 

Deze bedragen zijn gebaseerd op de scenario’s die Paswerk in overleg 

met de gemeente heeft gemaakt ten aanzien van de gevolgen van de 

crisis voor Paswerk. 

13 CDA 13 IP  Toegezegde herprofilering Cronjéstraat  zou in 2011 worden 

uitgevoerd gelijk met programma 67.72 (dynamische 

afsluiting Cronjéstraat/Julianapark). Deze toezegging kan het 

CDA in het IP niet  terugvinden. Is deze toezegging bekend 

bij het college? Zo nee, waarom niet/Zo ja, waarom staat 

deze post niet in het IP?  

Deze toezegging betrof beperkte aanpassingen van het straatbeeld in het 

kader van de autoluwe Cronjé (aanleg terrassen en opheffen 

parkeerplaatsen). Deze werkzaamheden zijn inmiddels afgerond. De 

dynamische afsluiting zou worden gefinancierd uit “restgelden” 

Ripperdaproject. Aangezien er voor de Ripperda geen restgelden zijn, is 

de dekking weggevallen en wordt de dynamische afsluiting vooralsnog 

niet aangelegd. 

14 CU-SGP 01 29  Meerjarenbegroting kan ombuigingen kabinet niet opvangen. 

Welk nood-scenario is voorhanden en wanneer? 

Zie antwoord CDA-02 

15 CU-SGP 02 31  Behoedzaamheid betrachten. 

Algemene Uitkering loopt terug. 

Welke concrete acties (bezuinigingen)? 

Zie antwoord CDA 02. 
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16 CU-SGP 03 32, 38, 

181,18

3 

 Precario. Hoe is de stand van zaken m.b.t. processen en 

voorzieningen? 

Wat zijn gevolgen voor de lange termijn?  

Over de betwiste vorderingen van het PWN en de NUON over 2005 zijn 

door het Hof nog steeds geen uitspraken gedaan. 

Daarnaast vervalt met ingang van 2010 waarschijnlijk de mogelijkheid 

van het heffen van precario op kabels en leidingen. Daarom zijn er met 

ingang van 2010 geen baten meer geraamd. Om de nadelige 

consequenties voor de meerjarenraming te verzachten, is een 

voorziening gevormd van € 2,6 miljoen, die in 2012 en 2013 wordt 

aangewend. 

Op lange termijn zijn er geen verdere gevolgen, omdat er geen baten 

meer zijn geraamd. 

17 CU-SGP 04 37  Sterke stijging netto-kapitaallasten. 

Wat betekent dat voor de investeringsruimte? 

De stijging vloeit voort uit het door de raad vastgestelde 

Investeringsplan 2009. 

Bij het volgende investeringsplan wordt aandacht besteed aan de 

mogelijkheid en wenselijkheid van een investeringsplafond. 

18 CU-SGP 05 142 8 Motie CU-SGP 

Uitbreiding lijn Amsterdam Haarlem Leiden tot 6 treinen 

Naar Amsterdam nu 8 treinen. 

Ook richting Leiden uitgebreid? Oude lijn opnemen in 

Mobiliteitsaanpak 2028. Reactie aan Tweede Kamer? 

De NS heeft het voornemen om met de komst van de HSL, Intercity’s 

vanuit Vlissingen/Dordrecht niet meer over de Schiphollijn te leiden 

maar via Haarlem. Dat betekent dan eveneens een verdere 

frequentieverhoging op de oude lijn Leiden-Haarlem. 

19 CU-SGP 06 161 9 Verharding en groen buitengebieden wordt extensief 

onderhouden. 

Is in verband met stijging budget opwaardering mogelijk? 

Nee, dit is ook niet nodig. 

 

20 CU-SGP 07 194  Wanneer is risico-inventarisatie van alle 

projecten voltooid?  

De complete risico inventarisatie van alle projecten zal in 2010 gereed 

zijn. 

 

21 CU-SGP 08 196  Wanneer komt duidelijkheid over verbreding Prinsenbrug? In het kader van de actualisatie van het HVVP is met de commissie 

afgesproken dat een brede analyse naar de capaciteit van de 

Bolwerkenroute vanaf Oudeweg tot aan het Kenauviaduct zal worden 

gemaakt. Daarbij komt de benodigde capaciteit van de Prinsenbrug aan 

de orde. Deze analyse wordt medio 2010 afgerond. 

22 CU-SGP 09 202  Waarom nu geen voorstellen voorbezuinigingen? De tijd 

dringt. 

Zie antwoord CDA-02. 
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23 CU-SGP 10 205  Wat betekent achtervang concreet in tijden van recessie? 

Welk risico voor Haarlem in euro’s? 

De leningen van de Woningbouwcorporaties worden gegarandeerd door 

het Waarborgfonds Sociale Woningbouw (Wsw). De gemeente loopt 

pas een risico indien het waarborgfonds haar verplichtingen niet na kan 

komen. Tot op heden zijn er geen signalen dat het Wsw (of andere 

waarborgfondsen) in de problemen zijn gekomen. Dit komt juist door de 

risicospreiding en omdat wij uitsluitend de achtervang willen zijn in 

concrete Haarlemse woningbouwprojecten. Vooralsnog zijn er daarom 

geen extra risico’s in euro's aan te geven. 

24 CU-SGP 11 207  Reductie formatieplaatsen. Uitwerkingsplannen in 2010. Wat 

is het eindresultaat 31 december 2010? 

De formatie is voor het gehele jaar. De formatie per 31 december 2010 

is dus gelijk aan de formatie zoals genoemd in de tabel op pagina 207 

van de begroting (voor M&S: 280,64). De gevolgen van de 

uitwerkingsplannen worden verwerkt in de formatie 2011. 

25 CU-SGP 12 223  Is tussentijdse winstneming Doctershof geoorloofd? Vooralsnog zijn we voornemens het conform het raadsbesluit (RB 

34/2007, beslispunt 3) uit te voeren. We zullen dit, bij de komende 

jaarrekening, ook nog met de accountant opnemen. Voorlopig gaan we 

uit van de uitvoerbaarheid hiervan.  

26 CU-SGP 13 226  Screening exploitaties en risico’s. 

Welke concrete maatregelen worden genomen om de 

gevolgen van de recessie op te vangen? 

Voor zover het om (projecten met een effect op) de grondexploitaties 

gaat, wordt in het algemeen getracht de uitgaven pas te doen als de 

opbrengsten verzekerd zijn. Dit lukt niet altijd omdat de gemeente zich 

al heeft verplicht om investeringen te doen, bijvoorbeeld in de openbare 

ruimte, terwijl ontwikkelaars/beleggers hun financiering nog niet rond 

hebben.  

 

Daarnaast worden de rente-effecten van vertragingen op de voet 

gevolgd evenals de doorlopende VTU-kosten (voor zover niet te 

vermijden).  

 

Waar het om woningbouwprojecten gaat, worden met name gesprekken 

met corporaties gevoerd om te bezien op welke wijze projecten gaande 

kunnen worden gehouden. Ook dit is, ondanks enkele recente en 

succesvolle VROM-subsidies niet altijd mogelijk. 

27 CU-SGP 14 256  De kosten van het Frans Hals-museum, Bibliotheek, 

cultuurpodia etc. zijn hoger dan de subsidiekosten. 

Graag een toelichting 

Dat klopt. De subsidiekosten zijn slechts een onderdeel van de kosten 

die onder het betreffende product worden verantwoord. Overige kosten 

zijn bijvoorbeeld kapitaallasten, OZB-eigenaarslasten. Onder het 

product Podiumkunsten vallen niet alleen de subsidies voor de 
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cultuurpodia, maar bijvoorbeeld ook de kosten voor de orgels. 

28 CU-SGP 15 267  Stelpost maatschappelijke omvang 6.300 n. 

Graag een toelichting. 

Dit zijn gelden voor maatschappelijk opvang die met ingang van  2010 

via de algemene uitkering gemeentefonds verstrekt worden. Tot en met 

2009 waren deze gelden opgenomen in de Brede doeluitkering Sociaal, 

Integratie en Veiligheid. De gelden zijn door middel van een stelpost 

apart gezet op programma 10. Afgesproken is dat eerst een onderbouwd 

voorstel door B&W wordt vastgesteld alvorens tot besteding van het 

geld mag worden overgegaan. 

29 CU-SGP 16 142 8 Motie CU-SGP aangenomen bij begroting 2009 om met 

Connexxion in gesprek te gaan en de provincie over het 

starten van een proef met een nieuwe 

Buslijn Delftplein-Schalkwijk via de Schoterbrug 

(2x per uur). 

Hoe stand van zaken?  

De provincie en Connexxion hebben aangegeven aan het einde van dit 

jaar met de nieuwe dienstregeling de Schoterbrug te willen gaan 

gebruiken voor een nieuwe buslijn vanuit Haarlem-Noord naar 

Haarlem-Spaarnwoude. Nog niet bekend is hoe hoog de frequentie zal 

worden. 

30 D66 01 29 
 

Externe inhuur 

Kunt u aangeven wat begroot staat voor: 

1- de accountant 

2- de stadsadvocaat  

3- alle tijdelijk personeel over de hele organisatie 

Ad. 1: € 160.000 

Ad. 2: Deze kosten worden niet begroot. De kosten worden ten laste 

gebracht van de specifieke projecten. 

 

Ad. 3:   

Inhuur ten behoeve van projecten                €  3,7  miljoen 

Inhuur ten behoeve van achterstallig onderhoud €  1,5  miljoen 

Wet Maatschappelijke Ondersteuning  €  0,2  miljoen 

Flexibele schil      €  1,3  miljoen 

Overige inhuur      €  0,6  miljoen 

   €  7,3  miljoen 

 

31 D66 02 6 
 

Solvabiliteit  

Voorgestelde verbetering van 12,8% naar 14% 

Vergelijkbare gemeentes ca 30% 

Stel dat morgen de gemeentewet verandert en uw college 5 

periodes aaneensluitend mag regeren, welke voorstellen zou 

u doen om, met kans van slagen, de solvabiliteit niet op 14%, 

maar op 30% te brengen? 

De portefeuillehouder Financiën heeft in de commissie Bestuur van 1 

oktober jongstleden een duidelijk betoog gehouden over de 

mogelijkheden om de solvabiliteitsratio te verhogen.  

Op de korte termijn is een verhoging naar 30% niet haalbaar. Het 

streven is om in de komende jaren de vaste schuld steeds 100 miljoen 

euro per 10 jaar te verlagen. Dit betekent een besparing van gemiddeld 

10 miljoen euro per jaar. Dit kan gezocht worden in desinvesteringen, 
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het instellen van een investeringsplafond en de exploitatie begroting.  

Op korte termijn kan door het verkopen van vaste activa het eigen 

vermogen vergroot worden en het rente risico beperkt. Nog deze 

coalitieperiode zullen onderwerpen uit de solvabiliteitsnota worden 

uitgewerkt. 

32 D66 03 6  Rente versus OZB inkomsten 

In welk jaar, bij ongewijzigd beleid, zullen de OZB 

inkomsten even groot zijn als de rentelasten? 

De OZB-baten van 2010 bedragen ruim € 27 miljoen. Bij een 

rentepercentage van 5% zijn de rentelasten gelijk aan € 20 miljoen. 

Om de solvabiliteit sterk te verbeteren zal het IP ook na 2013 van een 

plafond voorzien moeten worden, dat maximaal ‘gelijk’ is aan de vrijval 

van kapitaallasten. 

33 D66 04 6  Gemeentefondsuitkering 

U stelt “niet over u graf te willen regeren”. Maar college- en 

raadsbesluiten hebben bijna altijd wel gevolgen voor de 

volgende bestuursperiode. Verder heeft u altijd aangegeven 

in de huidige samenstelling van het college te willen 

doorregeren. 

Stel dat deze 10% wordt gekort, hetgeen zou neerkomen op 

ca 18 miljoen, wat zou u de raad dan voorstellen aan 

bezuinigingen?  

En indien de korting 15% ~ 27 miljoen bedraagt?  

Zie antwoord CDA-02. 

34 PvdA 01 4 
-  

Bruggen over het Spaarne 

U bent trots op de bruggen in Haarlem, wat kost het om alle 

bruggen van naambordjes te voorzien? 

Bijna alle vaste bruggen zijn voorzien van een naambordje. De 9 

beweegbare bruggen worden voorzien van een naambordje ten laste van 

het budget van de hoofdafdeling Wijkzaken. 

35 PvdA 02 28/ 29 
- 

§ 1.4  

Onderzoek voortgang opgaven vastgoed 
U schrijft dat u wilt onderzoeken hoe doelmatig en 

doeltreffend de interne sturing op en beheersing van het 

gemeentelijke vastgoed is. Op welke manier gaat u daarbij de 

ervaring van andere gemeenten (en oplossingen die zij 

gekozen hebben) meenemen om verbeteringen te realiseren? 

In 2010 wordt een gedetailleerd plan van aanpak opgesteld. De focus 

van het onderzoek zal vooral de gemeente Haarlem zijn. Wij zullen 

aanvullend kijken in hoeverre wij de ervaringen van andere gemeenten 

ook in het onderzoek mee kunnen nemen. 

36 PvdA 03 28/ 29 
- 

§ 1.4  In 2010 wordt een gedetailleerd plan van aanpak opgesteld, waarin wij 
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Onderzoek externe onderzoeken en externe inhuur 

U kijkt onder meer naar de doelmatigheid. Onderzoekt u 

hierbij ook de wervingskanalen voor externe inhuur 

(bijvoorbeeld inhuur van zzp-ers of krachten die via bureaus 

werken)?  

ook aandacht besteden aan de samenstelling van de externe inhuur 

(zzp'ers vs. bureaus).     

37 PvdA 04 30 - § 1.5  

Hoogte pensioenpremie 

De dekkingsgraad van het ABP lijkt al spoedig op het 

wettelijke niveau te zijn beland. Kunt u een indicatie geven 

van de (positieve) gevolgen hiervan op de begroting? 

Het ABP heeft een herstelplan ingediend voor een periode van 5 jaar om 

tot het minimaal vereiste dekkingsniveau te komen. Hoewel de 

dekkingsraad verbetert, is er vooralsnog geen reden aan te nemen dat 

binnen de periode van 5 jaar de premieopslag verlaagd zal worden. 

38 PvdA 05 31 - § 1.5  

Bovenformatieven 

U geeft aan dat er een kleine miljoen euro per jaar structureel 

in de begroting is opgenomen voor bovenformatieven. Kunt u 

aangeven op welke wijze u deze post in de komende jaren 

denkt af te bouwen? 

De kosten van de bovenformatie bedragen op dit moment circa    € 2,5 

miljoen. Het verschil tussen het structureel in de begroting geraamde 

bedrag van € 1 miljoen en de werkelijke kosten van €2,5 miljoen 

worden gedekt uit de daarvoor door de raad ingestelde voorziening. 

Door natuurlijk verloop zal het bestand bovenformatieven verminderen. 

Daarnaast is de doelstelling om zoveel mogelijk bovenformatieven 

opnieuw te plaatsen, binnen of buiten de gemeente. Het streven is om 

hiermee minimaal binnen de structureel beschikbare raming van € 1 

miljoen te komen. 

39 PvdA 06 32 - § 1.5  

Afvalstoffenheffing  

 Er was al enige tijd bekend dat de winstuitkering van het 

AEB op 0 euro gezet zou worden ipv € 547.000, =. Waarom 

is er dan wel met dit bedrag van € 547.000,= gerekend? 

Als de kostendekkendheid op 95% blijft staan, waarom 

moeten de inkomsten dan met 2% verhoogd worden? 

Zie antwoord CDA-09. 

40 PvdA 07 34 - § 1.6c  

Loon- en prijsstijging Spaarnelanden  

U schrijft dat Spaarnelanden een kostenstijging doorberekent 

van 2%. 

 Hoe liggen hierbij de verhoudingen?  

Zie antwoord CDA-09. 

 

De jaarstukken Spaarnelanden 2008 zijn beschikbaar via de griffier. 
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Waarom drukken de loonkosten van Spaarnelanden op de 

gemeentelijke begroting? Staat het Spaarnelanden vrij om 

kosten door te berekenen? En wat is de winst van 

Spaarnelanden zelf?   

Kunnen wij de jaarrekening van Spaarnelanden krijgen? 

41 PvdA 08 35 - § 1.6f  

Hogere opbrengst OZB 

Hoe gaat het college om met waardedaling van woningen bij 

het bepalen van de hoogte van de OZB? 

Uitgangspunt is altijd geweest dat waardemutaties gecompenseerd 

worden door de tarieven. Dus als de waarde stijgt, daalt het tarief 

evenredig (gecorrigeerd met inflatie en afspraken coalitieakkoord) en 

daalt de waarde dan stijgt het tarief evenredig. 

Overigens gelden voor 2010 de waarden op peildatum 1-1-2009. Voor 

woningen wordt nog geen waardedaling verwacht. Wel voor de niet-

woningen. 

42 PvdA 09 42 - §1.9  

Onderuitputting kapitaallasten  

U raamt de onderuitputting kapitaallasten bij, omdat het 

werkelijke realisatiepercentage achterblijft.  

Op welke projecten in het IP heeft dit betrekking?  

De jaarlijkse onderuitputting van kapitaallasten is een gevolg van het IP 

realisatiepercentage van het vorige jaar. Dus de onderuitputting in 2009 

is een gevolg van het IP realisatiepercentage in 2008. In de 

bestuursrapportage 2008-2 wordt dat realisatiepercentage uitgebreid 

toegelicht. 

43 PvdA 10 43 - §1.10  

Recessiemonitor: Werkgelegenheid in de bouw  

Zijn er cijfers bekend over hoeveel banen er in Haarlem 

ongeveer afhankelijk zijn van de verschillende 

woningbouwprojecten in de stad?  

Hoe groot zou het verlies in werkgelegenheid bij benadering 

zijn wanneer gemeente en Rijksoverheid de woningbouw in 

Haarlem niet zouden stimuleren tijdens de economische 

crisis? 

In 2008 waren er 3.300 banen in de bouwnijverheid in Haarlem. Het 

aantal banen in deze sector is de afgelopen jaren van hoogconjunctuur 

gestegen met 400 banen. Het aantal banen in Haarlem is echter niet 

alleen afhankelijk van Haarlemse woningbouwprojecten. Wel schatten 

we in dat het verlies aan werkgelegenheid (zowel binnen Haarlem als 

daarbuiten) substantieel kan worden. Het Economisch Instituut voor de 

Bouwnijverheid (EIB) meldde in juni 2009 dat het landelijk om een 

banenverlies van 10% gaat. Dit zou in Haarlem uitkomen op een 

mogelijk verlies van 330 banen. 

44 PvdA 11 57 1 Regionale en internationale samenwerking 

Er zijn geen effect- of prestatie-indicatoren vermeld voor de 

regionale (en internationale) samenwerking. Hoe kunnen we 

dit monitoren? 

De regionale samenwerking bestaat vooral uit onderlinge afstemming, 

het ontwikkelen van gezamenlijke visies en het uitdragen van één 

standpunt. Dit is niet goed te vertalen in meetbare doelen en effecten. 

Wel dragen deze inspanningen bij aan het realiseren van effecten en 

doelen van andere programma’s. De monitoring vindt daarom indirect 



Vragen en antwoorden naar aanleiding van de programmabegroting 2010-2014 

 10 

Nr. Fractie Blz. Prg. Vraag Antwoord 

plaats via de resultaten binnen andere programma’s. 

45 PvdA 12 58 1.2 Communicatie, participatie en inspraak  

Het college werkt op dit moment aan een nieuwe participatie 

en inspraaknota. Wordt daar de uitvoering van de motie 

Inspraak Jongeren (begrotingsbehandeling in 2008) in 

meegenomen en op welke wijze wordt dit ingevuld? Wordt er 

daarbij ook gekeken (ook bij het opstellen van nieuwe 

wijkcontracten) naar nieuwe manieren van participatie en 

inspraak? 

Er wordt niet specifiek naar jongeren als doelgroep verwezen. Wel 

wordt aangestuurd op meer maatwerk, toegesneden op doelgroepen. 

Daarbij wordt ingezet op grotere variatie in werkwijzen en op nieuwe 

werkwijzen, vooral ook met gebruik van digitale middelen. Die laatste 

sluiten wel meer aan bij jongeren.  Om maatwerk te kunnen verzorgen 

wordt ook gebruik gemaakt van de kennis van stadsdeelregisseurs, 

communicatieadviseurs en de afdeling onderzoek en statistiek. 

Onderzoek en statistiek heeft behalve het gewone digipanel ook een 

jeugddigipanel waaraan vragen of stellingen kunnen worden 

voorgelegd. 

46 PvdA 13 73 2 Vergunningverlening  

Kunt u aangeven welk percentage  vergunningen jaarlijks 

buiten de gestelde termijnen worden afgegeven, met andere 

woorden is 1% een realistische streefwaarde (dwangsom bij 

niet tijdig beslissen)? Welk bedrag is hiervoor gereserveerd 

en waar wordt dit uit gedekt? 

Tot nu toe is het percentage vergunningen dat buiten de termijnen 

verleend wordt altijd onder de 1%. We verwachten dat dit niet zal 

veranderen en daarom is geen bedrag voor de wet Dwangsom 

gereserveerd. Incidentele gevallen worden uit de algemene middelen 

gedekt. 

47 PvdA 14 81 
3 

Sociale samenhang en diversiteit  

Bij ‘wat gaan we ervoor doen in 2010’, bij 2.b noemt u 

moedercentra, wijkcontactvrouwen en ondersteuning 

zelforganisaties. Wij missen de vadercentra, waarmee we 

inzetten op een gedeelde verantwoordelijkheid voor 

emancipatie van allochtone bevolkingsgroepen. Heeft het 

college hier geen plannen voor? Zo nee, waarom niet?  

Op 28 september jongstleden is een aanvraag bij het ministerie van 

OCW ingediend voor het realiseren van een vadercentrum voor een 

bedrag van € 150.000 voor een periode van drie jaar. Door Dock 

Haarlem is bij ons een offerte / subsidieaanvraag ingediend voor de 

opzet van een vadercentrum in Oost. Door Dock Haarlem is hierop 

aansluitend een aanvraag ingediend bij het preventiebudget 40+ - 

Zomerzone. Als de beslissing van OCW over onze aanvraag ontvangen 

is en er duidelijkheid is over de aanvraag van Dock bij de Zomerzone 

wordt bekeken of er aan Dock Haarlem een opdracht voor het opzetten 

van een vadercentrum kan worden verstrekt. Het betreft incidentele 

financiering waarvoor nog geen volledige dekking is. 

48 PvdA 15 82 
3 

WMO/ Mantelzorg 1  

In beleidsveld 3.1 spreekt u over het streven naar minder 

overbelaste mantelzorgers. Eén van de mogelijkheden daartoe 

is het bieden/ uitbreiden van respijtzorg. Weten we of de 

mogelijkheden voor respijtzorg toereikend zijn in Haarlem? 

Met andere woorden: hoe is de verhouding tussen vraag en 

In juli 2009 is het Plan van aanpak Verbeteren van de ondersteuning aan 

mantelzorgers door de raad vastgesteld. Eén van de speerpunten in dit 

plan van aanpak is het verbeteren van de mogelijkheden voor 

respijtzorg. Om goed zicht te krijgen op de vraag en het aanbod zal op 

korte termijn een inventarisatie van het huidige aanbod en de benodigde 

vraag worden gemaakt. Aan de hand hiervan zal het aanbod worden 
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aanbod?  verbeterd. 

49 PvdA 16 82 
3 

WMO/ Mantelzorg 2  

Hierop vervolgend: Er zijn veel manieren om mantelzorgers 

te helpen niet overbelast te raken. Eén daarvan is de Eigen 

Kracht conferentie, waarmee de mantelzorg door het eigen 

netwerk versterkt kan worden. Eigen Krachtconferenties 

hebben overigens voor meer (WMO-) doelgroepen (zie ook 

de vragen m.b.t. beleidsveld 3.2) een positief effect. In het 

beleidsplan ‘Ontmoeten en verbinden’ wordt de Eigen Kracht 

conferentie ook benoemd als voornemen. Wat is de stand van 

zaken? Bieden we in 2010 (meer) mogelijkheden om een 

Eigen Krachtconferentie te organiseren?  

Stichting MEE heeft in 2008 en 2009 succesvol ervaringen opgedaan 

met de Eigen Kracht Conferenties. In vervolg hierop is  door de 

gemeente subsidie verleend voor het houden van twee conferenties in 

2009 en 2010. Ervaringen uit deze conferenties willen we inzetten voor 

andere doelgroepen, waaronder mantelzorgers. Zo gaat Tandem 

vrijwilligers trainen in het versterken van het sociale netwerk van 

mantelzorgers. Deze methodiek lijkt sterk op de Eigen Kracht 

Conferentie. De ervaringen van MEE zullen dan ook betrokken worden 

bij het project van Tandem. Contacten zijn inmiddels gelegd tussen 

MEE en Tandem. 

Verder wordt overwogen om de EKC’s in te zetten als experiment in het 

welzijnswerk en het experiment hulp bij het huishouden. Zie hiervoor 

verder het antwoord op vraag 75. 

50 PvdA 17 82 
3.2 & 

3.3 
AWBZ  

Hoe gaat het college de gevolgen van de pakketmaatregel 

AWBZ opvangen?  

Om de gevolgen van de Pakketmaatregel goed te kunnen volgen is 

begin dit jaar een zogenaamd Vierhoeksoverleg gestart met MEE, Loket 

Haarlem en Vangnet & Advies. Ook het CIZ schuift regelmatig aan bij 

dit overleg. MEE NW-Holland krijgt tot nu toe weinig signalen binnen; 

dit is een landelijk beeld. De precieze redenen hiervan zijn onbekend, 

maar deels hangt dit samen met het beperkte aantal herindicaties tot nu 

toe. Van de ruim 2000 Haarlemmers die geherindiceerd moeten worden, 

zijn er tot nu toe 300 aangeschreven en 200 geherindiceerd. Inmiddels 

ontvangen wij gegevens op cliëntniveau en daarmee willen we nog dit 

jaar een onderzoek doen. Enerzijds om over feitelijke gegevens te 

kunnen beschikken voor eventuele tussentijdse maatregelen, anderzijds 

als opmaat voor het op te stellen beleidskader ‘begeleiding’ in 2010. Dit 

beleidskader zal worden afgestemd op de BCT en de nota over het 

welzijnswerk. 

 

Afgelopen september heeft er over de gevolgen van de Pakketmaatregel 

een brede dialoog plaatsgevonden met aanbieders, 

vrijwilligersorganisaties en cliëntenorganisaties zorg & welzijn. Naast 

geluiden van zorg, bleek er veel bereidheid om gezamenlijk te komen 

tot creatieve oplossingen voor die mensen die onvoldoende in staat zijn 

om oplossingen op eigen kracht of met behulp van hun omgeving te 

vinden. 
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51 PvdA 18 83 3.2 Informatie en Advies bereikbaar 

Zorg en dienstverlening voor mensen met een beperking; 

informatie en advies zijn belangrijk. De plannen voor een 

fijnmazig loketnetwerk zijn nog niet gerealiseerd. Blijft tot 

dat dit wél het geval is de WMO bus in ieder geval rijden? 

Wat zijn de ervaringen tot op heden met de WMO bus?  

De uitwerking van Raad op maat, die de informatie- en adviesfunctie 

meer in de wijk gaat brengen, is in volle gang. In 2010 zal duidelijk 

worden hoe het netwerk van buurtservicepunten eruit gaat zien.  

De middelen die de Raad beschikbaar heeft gesteld voor de Loket 

Haarlem Bus zijn voldoende om de bus een jaar te laten rijden. De 

eerste ervaringen met de Loket Haarlem Bus zijn divers, met name op 

de standplaats op het Marsmanplein is de aanloop relatief goed. In 

december zal het eerste halfjaar van de Loket Haarlem Bus worden 

geëvalueerd op basis van de dan beschikbare informatie. 

52 PvdA 19 83/ 84 3.2 1b: Preventieve en ondersteunende huisbezoeken 1 

We breiden het aantal huisbezoeken flink uit, van 70 

gerealiseerde bezoeken in 2008, naar 580 gewenste in 2009 

naar 800 gewenste in 2010. Dat wordt waarschijnlijk deels 

veroorzaakt door uitbreiding van de doelgroep, bij wie een 

huisbezoek wordt afgelegd. Het is een ambitieuze 

doelstelling, hoe gaan we die halen?  

Voor de intensivering van de uitvoering van huisbezoeken is aan de drie 

welzijninstellingen per 1-1-2009 € 10.000 toegekend. Daarnaast maakt 

de intensivering huisbezoek deel uit van het actieplan uit het beleidsplan 

Wmo. Ook met de corporaties vindt afstemming plaats omdat 

corporaties ook belang hebben bij het krijgen van informatie uit 

huisbezoeken. Bovendien hebben zij vanuit hun positie als verhuurder 

makkelijker toegang ‘achter de voordeur’. 

53 PvdA 20 83/ 84 3.2 1b: Preventieve en ondersteunende huisbezoeken 2:  

door uitbreiding doelgroepen van huisbezoeken zou ook 

expertise uitgebreid moeten worden; een cliënt met een 

chronisch psychiatrische achtergrond vraagt iets anders dan 

een oudere bijvoorbeeld. Is hierover contact geweest met de 

welzijnsinstellingen die deze huisbezoeken gaan verzorgen? 

Hoe geven we die andere benodigde expertise vorm?  

Welzijnsinstellingen hebben al een zekere expertise in het binden van 

bewoners met een psychiatrische achtergrond (onder andere vanuit 

methode Kwartiermaken). Vrijwilligers die huisbezoek afleggen doen 

dit vooral om de vraag/behoefte in beeld te krijgen. Bij wijziging van 

doelgroep en/of vraag is meer aandacht nodig voor training en een 

goede doorverwijzing naar instellingen die in de wijk werkzaam zijn en 

kennis hebben van de wijk. 

De uitvoeringspraktijk zal uitwijzen of hiervoor extra hulpstructuren 

nodig zijn. 

54 PvdA 21 83/ 84  3.2 1b: Preventieve en ondersteunende huisbezoeken 3:  

niet elk gesignaleerd probleem in een huisbezoek zal een 

oplossing vragen zoals genoemd in 1c en 1d. Ook hier 

denken wij weer aan de gevolgen van de pakketmaatregel 

AWBZ, ook omdat de doelgroep voor huisbezoek uitgebreid 

wordt met mensen met een lichamelijke, verstandelijke of 

psychische beperking. Wat gaan we doen met problemen, die 

buiten de oplossingen genoemd onder 1 c en d vallen? Is er 

bijvoorbeeld al overleg hierover met organisaties, die 

Zie antwoord PvdA-17.  

Naast preventie en ondersteuning, leveren deze huisbezoeken ook 

gegevens op over eventuele hiaten in het aanbod. Dit wordt zo mogelijk 

betrokken bij het op te stellen beleidskader ‘begeleiding’ en voorts bij 

de actualisering van dit beleid. 
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gespecialiseerde zorg bieden aan deze doelgroepen?  

55 PvdA 22 85 3.3 Maatschappelijke opvang en zorg voor kwetsbare 

doelgroepen  

Bij 2 noemt u ‘minder overlast van de OGGZ-doelgroep en 

minder daklozen met een uitwerking naar 4 punten (a,b,c,d). 

Er zijn echter geen prestatie- of effectindicatoren aan 

gekoppeld. Waar kunnen we op rekenen?  

De doelstellingen  voor de OGGZ-doelgroep en om minder daklozen in 

Haarlem en de regio Kennemerland/Haarlemmermeer in 2014 te 

bewerkstelligen zijn gedefinieerd onder de punten a tot en met d op pag. 

85. De effectindicatoren moeten nog verder opgesteld worden en via 

een nulmeting opgestart worden. Deze activiteiten zullen vanuit de 

Brede Centrale Toegang per 2010 ontwikkeld worden en hierover zal 

o.a. met het Ministerie (via het Trimbosinstituut) communicatie 

plaatsvinden. Daarom zijn nog geen indicatoren in de begroting 2010-

2014. 

56 PvdA 23 91 4.1  Jeugd en zorg 1Kinderen en overgewicht  

Er staat in dit beleidsveld geen voornemen geformuleerd om 

iets te doen aan kinderen met overgewicht. Dit in 

tegenstelling tot andere jaren. Heeft Haarlem geen kinderen 

met overgewicht meer of laten wij dit probleem voor wat het 

is? (Ook in het kader van gezondheidsachterstanden in 

wijken (p. 83) wordt hier niet over gesproken.) Waarom is 

dat?  

Voor het eerste deel wordt verwezen naar het antwoord op vraag 58. 

Vanaf 2005 ontvangt de GGD Kennemerland middelen in het kader 

GSB lll voor de uitvoering hun plan van aanpak Overgewicht bij 

kinderen. In de kwalitatieve en kwantitatieve eindevaluatie die voor 1 

januari aanstaande wordt opgeleverd, worden de uitgevoerde 

interventies en resultaten van de afgelopen 5 jaar opgenomen en wordt 

geadviseerd over de verbeterpunten en meetbare resultaten voor de 

langere termijn. Gezien de ernst van overgewicht en obesitas bij 

kinderen is het voornemen het plan van aanpak van de GGD te laten 

voortzetten. 

In het kader van de Wet publieke gezondheid is ons voornemen om 

uiterlijk in 2010 een beleidsnota/plan van aanpak op te leveren waarin 

staat op welke manier wij via een wijkgerichte aanpak de 

gezondheidsachterstanden willen terugdringen.  

In deze beleidsnota/wijkgerichte aanpak worden tenminste de volgende 

elementen betrokken: 

• De uitkomsten van het epidemiologisch onderzoek naar de 

gezondheidssituatie van Ouderen van de GGD eind  2008 

• De aanbevelingen uit de Haarlemse nota Ouderenbeleid die 

binnenkort wordt opgeleverd 

• De uitkomsten van het epidemiologisch onderzoek naar de 

gezondheidssituatie van Volwassenen van de GGD dat naar 

verwachting in eind 2009 wordt opgeleverd 

• Voorgenomen prolongatie van het plan van aanpak Overgewicht 

bij Kinderen van de GGD 

• Andere lokale, regionale en landelijke ontwikkelingen. 
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57 PvdA 24 91 41 Jeugd en zorg 2 Kinderen met overgewicht  

In de kadernota wordt nog wel gesproken over kinderen met 

overgewicht in het kader van het OPH, pijler sociaal. Daar 

wordt gesteld dat wij de de overeengekomen indicator niet 

halen, doordat het aantal kinderen met overgewicht stijgt en 

de gemeente hier slechts beperkt en indirect invloed op heeft. 

Heeft dat nu financiële consequenties? Kunnen we in 2010 

verder met deze gelden?  

 

Zie antwoord PvdA-23 en PvdA-25. 

 

De indicator (stedelijk resultaat op 31 december 2009) wordt gehaald.  

Het te behalen resultaat bestaat uit signalering en registraties, bereik van 

de JGZ en interventies. Er zijn geen ‘harde’ afspraken gemaakt over 

percentages vermindering overgewicht en obesitas. 

 

58 PvdA 25 91  4.1 Jeugd en zorg 3 

Ook t.a.v. jongeren en preventie van alcohol- en 

drugsmisbruik wordt geen doel gesteld. Ook hier geen actie? 

Zo nee, waarom niet?  

De programmabegroting is herzien, met name programma’s 3 en 4 zijn 

aanzienlijk veranderd. De herziening is ingegeven vanuit de vraag van 

de raad om de 9 prestatievelden uit de Wmo goed tot uiting te laten 

komen in de programmateksten. Door deze herziening is de 

gezondheidspreventie vervallen als apart beleidsveld. De inspanningen 

van de gemeente (met name regie op de uitvoerende partners in de stad) 

is onveranderd. Deze inspanningen komen nu veel meer tot uiting in de 

prestatieafspraken die met de partners in de stad worden gemaakt. 

De inspanningen (voorlichting Brijderstichting) waren voor 2009 gelijk 

aan die van 2007.  De inspanningen vanuit JGZ worden in 2010 bekend 

op basis van emovo (electronisch monitoring en voorlichting) 

onderzoek. Op basis daarvan is besloten de inspanning voor 2010 te 

omschrijven op pagina 83 onder kopje e.  

Invulling daarvan vindt in overleg plaats met het ministerie van VWS, 

inclusief de daarbij te hanteren indicatoren. 

In het Prestatieplan dat de gemeente met de Brijder heeft afgesproken, 

zijn verschillende acties en prestaties opgenomen gericht op 

voorlichting, preventie van alcohol- en drugsgebruik en misbruik bij 

jongeren. Onder meer de voorlichting op scholen. Daarnaast wordt over 

dit onderwerp door de Brijder en de GGD een meerjarig project 

voorbereid.  

De voorlichting en preventie van alcohol- en drugs bij jongeren wordt 

door de Jeugdgezondheidszorg (JGZ) van GGD betrokken in de 

reguliere contactmomenten van 5-19 jaar. 

Een van de speerpunten van het landelijke beleid voor 2010 van de 
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rijksoverheid is ook de bestrijding, preventie van alcohol- en 

drugsgebruik bij jongeren, waarvoor via Zon-Mw (organisatie voor 

gezondheidsonderzoek en zorginnovatie) extra middelen beschikbaar 

worden gesteld. Het voornemen is om hiervoor in 2010 in 

samenwerking met de GGD een pan van aanpak op te stellen en een 

aanvraag bij Zon-Mw in te dienen. 

59 PvdA 26 108 
5 

Locatiesubsidies  

U schrijft dat u in 2010 locatiesubsidies wilt verstrekken om 

dreigende stagnerende woningbouw te doorbreken. Gaat het 

hier om de Rijkssubsidies voor stimulering van de 

woningbouw? Of wil het College daarnaast extra eigen geld 

hieraan besteden? 

Het gaat hierbij uit bijdragen vanuit de tijdelijke stimuleringsregeling 

woningbouw, het reguliere budget Besluit Locatiegebonden Subsidie en 

specifiek voor een stagnerend project uit het FuCa-programma 

resterende (al voor FuCa bestemde) middelen uit het ISV2. 

Er wordt door het College ook eigen geld bijgedragen, ten laste  van de 

grondexploitatie. 

60 PvdA 27 109 
5 

Prestatieafspraken   

In het convenant met de corporaties is afgesproken dat de rol 

van de corporaties bij de wijkaanpak nader zou worden 

uitgewerkt. Wanneer worden deze uitwerkingsafspraken met 

de corporaties afgerond? 

De corporaties zijn al volop betrokken bij de wijkaanpak. Voorbeeld 

hiervan is de aanpak in de Zomerzone (40+-wijk).  In hun ‘Antwoord 

aan Haarlem’ doen de corporaties voorstellen om hun rol binnen die 

aanpak en de samenwerking met de gemeente nader vorm te geven. 

Hierbij willen wij aansluiting zoeken bij de stedelijke 

vernieuwingsaanpak voor de periode 2010-2014. 

61 PvdA 28 122 6 Uitbreiding monumentenlijst  

In 2011 is met de gemeenteraad afgesproken dat de 

aanwijzing van de ca. 700 nieuwe gemeentelijke 

monumenten in drie jaar zou gebeuren (2009-2011). In de 

tabel op p.122 staat echter dat de aanwijzing pas in 2012 zal 

zijn afgerond. Is de planning gewijzigd? 

De evaluatie van de pilot heeft aangetoond dat zorgvuldige bestuurlijke 

voorbereiding en nazorg iets meer tijd vraagt. De laatste 

ontwerpbeschikkingen gaan wel uit in 2011, maar definitieve plaatsing 

wordt juridisch afgerond 1
e
 kwartaal 2012. 

62 PvdA 29 130  7.3  Schuldpreventie  

Onlangs is het onderzoek ‘Huishoudens in de rode cijfers’, 

uitgevoerd in opdracht van het ministerie van Sociale zaken 

en werkgelegenheid  afgerond en gepubliceerd. Hierin wordt 

o.a. gesteld dat nu ook huishoudens met een modaal of hoger 

dan modaal inkomen schulden kunnen ontwikkelen door een 

terugval in inkomen en het aanhouden van een (te hoge) 

levensstandaard.  

Het college zet in op preventie van schulden door o.a. 

Ook wij merken dat het klantenbestand van de gemeentelijke afdeling 

Schuldhulpverlening wijzigt en dat er meer mensen met een hoger 

inkomen komen. Voor nieuwe klanten hebben wij in de intakeprocedure 

altijd aandacht voor budgetbeheer en het voorkomen van schulden, 

zeker als er sprake is van een inkomensdaling bij aanvang van de 

uitkering. Ook in het nieuwe assessment is aandacht voor budgetbeheer. 
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voorlichting, maar benoemt hierbij alleen de doelgroep 

‘mensen met en laag inkomen en ouderen’. Toch is het niet 

onwaarschijnlijk dat ook Haarlemse gezinnen met een hoger 

inkomen in de problemen raken door de recessie. Hoe 

ondervangen we dat?  

63 PvdA 30 133 7.1 Werk en re-integratie 1 

In 1b zien we de motie van de PvdA terug m.b.t. de ‘5% 

regeling’. Behelzen de hiergenoemde 5% ook ongeveer de 

100 plekken genoemd in het overzicht prestatie-indicatoren 

1.b? Waarop berust deze verwachting?  

Dit is het totale aantal plaatsingen dat wij met werkgeversbenaderingen 

willen realiseren, waaronder de 5%-regeling en door de inzet van ons 

Bureau & Werk. 

64 PvdA 31 133 7.1  Werk en re-integratie 2 

We willen de wachttijd voor een WSW plek verkorten; een 

nobel streven. Hoe reëel is dat in tijden van recessie? Wat 

gaan we concreet doen om dit te realiseren?  

Helaas kunnen wij de wachtduur voor de Wsw niet bekorten omdat het 

Rijk een lagere Rijksbijdrage heeft toegekend voor de Wsw. Hierdoor 

ontstaat er te weinig ruimte in de Wsw om voldoende nieuwe instroom 

mogelijk te maken. 

65 PvdA 32 136 7.3 Minimabeleid 1 

1a; Voor de inzet van de formulierenbrigade is geen prestatie-

indicator gegeven. Wat is de verwachting?  

De formulierenbrigade is zowel een instrument in minimabeleid 

(mensen helpen met formulieren) als een re-integratietraject voor de 

‘brigadiers’. Inmiddels is een derde groep in opleiding gegaan. Er zijn 

nog geen uitstroomresultaten. 

66 PvdA 33 136 7.3 Minimabeleid 2 

2a; Voor voorlichting en vroegsignalering t.a.v. schulden 

wordt geen prestatie-indicator gegeven. Wat is de 

verwachting?  

Voorlichting geven wij zowel op eigen initiatief als op aanvraag van 

organisaties en scholen. Het betreft een jaarlijks wisselend aantal. 

67 PvdA 34 147 
8 

Fietsinfrastructuur  

Kunt u aangeven op welke manier de extra impuls voor de 

fietsinfrastructuur van  300.000 euro die tijdens de kadernota 

van 2007 beschikbaar is gesteld is geïnvesteerd, of is 

meegenomen in deze begroting?  

In het Meerjarenprogramma OGV 2008-2011 Uitvoering 2008 is bij de 

post “Groot onderhoud gesloten verhardingen inclusief op normniveau 

brengen en inlopen achterstallig onderhoud” voor een bedrag van € 

300.000 het project Fietsinfrastructuur opgenomen. In het vastgestelde 

Meerjarenprogramma 2009-2012 Uitvoering 2009 is het bedrag van € 

300.000 geïntegreerd in de projecten. Een aantal projecten wordt door 

een subsidie van de provincie voor een deel gefinancierd. Het 

ontbrekende deel van de financiering (inclusief VAT) wordt door de 

gemeente gefinancierd uit de beschikbaar gestelde € 300.000. 

Voorbeelden van projecten die op deze wijze worden gefinancierd zijn: 
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• Engelandlaan (fietsstraat) 

• Kleine Houtweg (fietsstraat) 

• Rode Loper 

• Vlaamseweg (fietspaden) 

• Westergracht (fietsstraat) 

68 PvdA 35 155 
9 

Achterstallig onderhoud  

Wat is er de reden van dat we op het gebied van achterstallig 

onderhoud van verharding  onze doelstelling van het 

wegwerken in 2010 niet halen en pas  in 2012 op dit niveau 

zitten?  

Op 22 november 2007 heeft de gemeenteraad de nota Herijking 

normbudgetten (2007/180575) vastgesteld (Raadsbesluit 214/2007). 

Verder is besloten dat het college ten behoeve van de kadernota 2010 de 

raad een actualisering aanbiedt. In deze actualisering wordt opnieuw 

aangegeven: 

• Hoe het achterstallig onderhoud is ingelopen;   

• Wat nodig is om de normbudgetten voor de verschillende 

onderdelen van de openbare ruimte te handhaven of te 

bereiken. 

Over het bereiken van de normbudgetten is in de bovenstaande nota 

aangegeven dat de financiële impuls van het coalitieakkoord voldoende 

is om in 2010 op normbudget te komen voor de meeste domeinen. Dit 

geldt echter niet voor verharding. Bij de verhardingen is de opgave 

groter en moeten de inspanningen zich tot na 2012 uitstrekken. 

69 PvdA 36 161 
9 

Openbare verlichting  

U geeft aan dat wat betreft de openbare verlichting de 

normbudgetten op normniveau zijn gekomen. Wat betekent 

dit voor openbare verlichting?  

Is er een relatie tussen deze constatering en het feit dat er nog 

veel openbare verlichting uitvalt?  

Op wat voor manier denkt u in de toekomst adequater met het 

uitvallen van openbare verlichting om te kunnen gaan?  

 

Het domein openbare verlichting valt in 2 delen op te splitsen:  

• Het door de gemeente beheerde deel zoals mast, armatuur en 

lamp. 

• Ondergrondse kabelnet, waarop de gemeentelijke masten zijn 

aangesloten. Dit kabelnet is in beheer bij Alliander (vroegere 

NUON). 

 

Het gemeentelijke deel zal in 2010 op normninveau komen. Het 

achterstallig onderhoud zal naar verwachting in 2015 ingehaald zijn.  

Een ander type storingen betreffen die in het ondergrondse kabelnet van 

Alliander (spontane storingen en storingen als gevolg van 

graafschades). Alliander is, om storingen te voorkomen, bezig met 

vernieuwingen in het net. Daarnaast is Alliander bezig met de ombouw 

van het middenspanningsnet (van 6 kVolt naar 10 kVolt). Hierdoor 

wordt het stuursignaal dat de verlichting doet ontsteken, soms niet 
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doorgegeven, waardoor (delen van) wijken van openbare verlichting 

zijn verstoken. 

Door het inlopen van het achterstallig onderhoud (de vervanging van 

lichtmasten, armaturen, bekabeling en de grootschalige vervanging van 

de lampen) zal het aantal storingen aan de openbare verlichting 

afnemen, al is dit ook seizoensgebonden. 

70 PvdA 37 173 10 Algemene dekkingsmiddelen  

Kunt u aangeven of en in welke mate de informatie uit de 

septembercirculaire 2009 nadelige effecten op de begroting 

heeft of is daar reeds in de begroting op geanticipeerd? Kunt 

u met name ingaan op mogelijke gevolgen voor de thema’s 

veiligheid, jeugd en WMO? 

In een brief van het college die op 14 oktober 2009 aan de raad is 

verstuurd, wordt nader ingegaan op de financiële gevolgen van de 

septembercirculaire. 

71 PvdA 38 187 - § 3.1.6  

Lokale heffingen Havengelden  

De opbrengst van de havengelden is enorm gedaald. Heeft dit 

te maken met de stremming die door de renovatie van de sluis 

in Spaarndam is veroorzaakt of zijn er andere redenen?  

Hoeveel boten hebben er bij de automaat betaald en wat zijn 

de opbrengsten daarvan? 

Wat kost het als doorvaartbelasting wordt afgeschaft en 

aanleen aanlegbelasting geheven zou gaan worden? 

De begroting 2009 is bijgesteld uitgaande van een oorspronkelijke 

planning stremming van de sluis Spaarndam in 2009 (feitelijk 

uitgevoerd in 2009/2010). 

 

De afschaffing van de doorvaartbelasting zal een inkomstenderving van 

ongeveer € 300.000 met zich meebrengen. De huidige tarieven voor 

overnachtingen zijn in bovengenoemd bedrag in mindering gebracht. 

72 PvdA 39 206 - § 3.5  

Bedrijfsvoering  

Bij de behandeling van de jaarstukken 2008 heeft de 

wethouder toegezegd terug te komen op de suggestie om in 

overleg met de raad te werken aan een meerjarenplan 

bedrijfsvoering waaronder ook HRM beleid zit zoals dat in 

Venlo is ingevoerd. Wij vinden in deze paragraaf daar niets 

over terug. Kunnen wij hier nog initiatieven van het college 

op verwachten en zo ja, op welke termijn? 

Het accent heeft het afgelopen jaar vooral gelegen op het verder 

verbeteren van de begroting 2010. In dit verband is ook de paragraaf 

bedrijfsvoering verder verbeterd. Daarnaast werkt de organisatie 

momenteel aan de uitwerking van het strategisch HRM-beleid en is 

kaderstelling op de overige middelenfuncties in voorbereiding.    

73 PvdA 40 206 - § 3.5 Het doelmatigheidsonderzoek bevindt zich in de afrondende fase en 
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Artikel 213a Gemeentewet  

Bij de presentatie van de Kadernota 2009 is aangegeven dat 

het doelmatigheidsonderzoek SZW in voorbereiding was. 

Wat is de stand van zaken m.b.t. dit onderzoek en wanneer 

kan de raad de resultaten hiervan verwachten, mede in relatie 

tot de verwachte toename van cliënten bij de sociale dienst 

wordt binnenkort afgerond. Daarna wordt het ter kennisname aan de 

raad toegezonden. 

74 PvdA 41 225 - § 3.7.2  

Erfpacht 

De gemeente geeft bewoners de mogelijkheid erfpacht af te 

kopen. U schrijft dat daar in 2008 veel gebruik van is 

gemaakt, maar dat in 2009 en de komende jaren beduidend 

minder is door de huidige markt. Wordt dit veroorzaakt 

doordat bewoners hun erfpacht in deze markt niet willen 

afkopen, of doordat de gemeente terughoudender is omdat de 

opbrengst nu minder zou zijn? 

Oorzaak is dat erfpachters (net als andere huiseigenaren) op dit moment 

voorzichtiger zijn de extra vaste lasten die het gevolg zijn van afkoop op 

zich te nemen. 

75 PvdA 42 231 - § 3.8  

Nieuw Welzijn 

Onder het nieuw welzijn vallen ook ‘experimenten’. 

Uiteraard zien we voorstellen daartoe straks terug in de 

commissie Samenleving, maar een tipje van de sluier 

oplichten zou prettig zijn.  

Waarschijnlijk doelt u hier op het experiment met zorgruil. 

Zijn er nog meer experimenten? Krijgt bijvoorbeeld de pilot 

van MEE van twee Eigen Kracht conferenties een follow up 

en/ of uitbreiding naar ook andere partijen/ 

aandachtsgebieden? Overweegt u in dat kader ook de variant 

op Eigen Kracht conferenties gericht op wijk en buurt ‘Alle 

Hens conferenties’?  

Zie antwoord PvdA-16. 

Het experiment met zorgruil/buurtdiensten valt hier inderdaad onder. 

We willen dit experiment in een aantal wijken uitvoeren, zodat 

verschillende ervaringen kunnen worden opgedaan en met elkaar 

worden vergeleken.  

Zoals aangegeven in de beantwoording van vraag PvdA-16 zullen in 

2009 en 2010 twee eigen kracht conferenties worden gehouden door 

stichting MEE. Op basis van de ervaringen die we in deze conferenties 

opdoen, zullen we bezien hoe we deze methodiek kunnen inzetten voor 

andere doeleinden. 

 

 

 

76 PvdA 43 - - Gratis woningkrant voor ouderen 

Bij behandeling van de Kadernota heeft de gemeenteraad een 

motie aangenomen die vraagt in 2010 de geprinte 

Met ingang van 1 januari 2010 wordt bij circa 175 ouderen de geprinte 

digizine (woningkrant) bezorgd. Het gaat om ouderen van 65 jaar die 

niet beschikken over een emailadres, woonachtig zijn in Haarlem en 
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Woningkrant weer gratis te verstrekken aan ouderen vanaf 65 

jaar. In een amendement was hiervoor een dekking 

opgenomen. Hoe staat het met de uitvoering hiervan? Hoe is 

dit terug te vinden in de begroting 2010?  

aangegeven hebben te willen verhuizen naar een seniorenwoning of een 

woning met lift.  

De kosten voor het printen en bezorgen voor het jaar 2010 bedragen € 

16.000. Dit past binnen het budget dat uw raad bij de Kadernota 

beschikbaar heeft gesteld. Het bedrag is inmiddels verwerkt in de 

begroting voor 2010. De gedachte is dat Woonservice en/of de 

corporaties de bezorging vanaf 2011 voor hun rekening nemen.  

77 SP 01 173 10 De recente mededeling van staatssecretaris dat 30 miljard zal 

worden ontrokken aan gemeenten zet Haarlemse meerjaren 

begroting volledig ter discussie.  

Kunt u een overzicht geven van de consequenties voor 

meerjaren begroting 2010-2014? 

 

Zie antwoord CDA-02. 

 

78 SP 02 202 
 

De omvang vaste schuld werd in begroting  

2009 opgegeven van 2008-2012 : 332-321-341-341-344 

2010    echter             2008-2012: 326-401-429-459-462 

de verschillen zijn zeer groot  

2009 : 80 mio 

2010: 88 mio 

2011 : 118 

2012; 118 

Waaraan is die 80 mio extra schuld in 2009  besteed ? 

In de begroting 2009-2013, die in 2008, is opgesteld wordt er vanuit 

gegaan dat het de investeringsramingen van het IP 2008-2013 binnen de 

jaarlijkse cashflow zou kunnen worden gefinancierd.  

Met de uitwerking van de solvabiliteitsnota begin dit jaar werd duidelijk 

dat dit niet mogelijk is. In de solvabiliteitplanning van de begroting 

2010-2014 is daarom rekening gehouden dat er voor de grote projecten 

zal moeten worden geleend. 

Om misverstanden te voorkomen wordt hierbij opgemerkt dat de 

financiering van investering niet hetzelfde is als de dekking van 

kapitaallasten die uit deze investeringen voorvloeien. De kapitaallasten, 

die jaarlijks in de begroting worden geactualiseerd op basis van het 

laatst door de raad vastgestelde IP, moeten worden gedekt binnen de 

aanwezigen inkomsten van de begroting. 

79 SP 03 18 
 

Wegwerken  achterstallig onderhoud is hoofddoelstelling van 

beleid ( naast kwalitatief goed  sociaal beleid en financiële 

soliditeit) 

Nu blijkt dat 0.7 mio van raming 2009 inhalen achterstand 

Dit is conform het besluit dat vorig jaar bij de vaststelling van de 

begroting 2009 werd genomen. 

Het betreft hier investeringen die direct te maken hebben met het 

wegwerken van achterstallig onderhoud. Het wegwerken van 

achterstallig onderhoud liep altijd al gedeeltelijk via het 
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onderhoud  zijn omgezet in investeringen. (p/18) 

Aan  welke investering is de jaarlijkse afschrijving van  0.7 

besteed?  

Wat is de argumentatie van deze verschuiving ? 

Ligt aan deze verschuiving,  een nieuw raadsbesluit ten 

grondslag ? De  raad  heeft toch ,als budgethouder, dit bedrag  

uitdrukkelijk voor  achterstallig onderhoud beschikbaar 

geteld  

 

investeringsplan. De raad stemt hiermee in bij vaststelling van het 

investeringsplan en bij de vaststelling van het Meerjaren 

Onderhoudsplan waar deze posten ook in terugkomen. (Zie ook het door 

de raad vastgestelde plan van aanpak extra onderhoudsbudget en de 

toelichting in de begroting 2009 onder 1.2.1 prioriteiten 

coalitieakkoord). 

80 SP 04 21  In het coalitieakkoord wordt precies geformuleerd: dat de 

0ZB elk jaar met 3 %  boven  inflatie wordt verhoogd, om de 

achterstallig onderhoudproblematiek het hoofd te kunnen 

bieden. (p.21.)  

Is die 3 % verhoging boven inflatie naar uw oordeel 

voldoende om het achterstallig onderhoud  het hoofd te 

bieden?  

Ja, het achterstallig onderhoud is geïnventariseerd en wordt planmatig 

ingelopen. De lasten hiervan zijn in de meerjarenbegroting verwerkt. 

81 SP 05 19  De realisatie 2007 grootschalig groen stond in de begroting 

2009  op 13 ha  Maar  in de begroting 2010 is dit getal 

toegenomen naar 24.7. Hoe is dit te verklaren? 

idem dito met de realisatie in 2008 

In begroting 2009  op 10 ha voor de verharding en 10 ha voor 

grootschalig groen in 2010 zijn deze cijfers respectievelijk 

15.8 en 13.1 ha. Hoe kunnen die cijfers van voorgaande jaren 

zo verschillen?  

  

In de programmabegroting 2009-2013 is als onderdeel van het 

beleidsveld 9.2 Openbare ruimte bovengronds gerapporteerd over de 

volgende prestatie-indicatoren: 

• 1a. aantallen aangepakte m2 verharding (OPH54); 

• 1d. aantal hectare aangepakte openbare ruimte; 

• 1f. aantal  hectare aangepakt grootschalig groen (OPH55). 

In de programmabegroting 2010-2014 zijn deze 3 prestatie-indicatoren 

samengevoegd tot de volgende 2: 

• 1a. kwaliteitsverbetering openbare ruimte ha per jaar (OPH54); 

• 1e. kwaliteitsverbetering groen ha jaar (OPH55). 

Door deze samenvoeging zijn de cijfers in de kolommen realisatie 2007 

en 2008 overeenkomstig aangepast.  
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82 SP 06 269 7 WSW zijn hogere incidentele lasten inclusief geraamd tekort 

2009 en 2010.  

Is dit exclusief het geraamd tekort 2009 en 2010 en 2011? 

en hoe wordt de meerjarenraming van het tekort inclusief het 

geraamde tekort? 

Zie antwoord CDA-11. 

83 SP 07 271 5 Onttrekking Reserve kapitaallasten, 908 culturele gebouwen 

waaraan besteed? 

Jaarlijks wordt het verschil tussen oude en nieuwe kapitaalslasten 

gedekt uit deze bestemmingsreserve conform het raadsbesluit van 2005. 

84 SP 08 271 7 Onttrekking 2.9 WWB I, ten bate van wat? (de AR ?) Er vindt een onttrekking plaats uit de WWB-reserve van € 2,9 miljoen 

ter dekking van de extra bijstandslasten als gevolg van de recessie. (zie 

ook Kadernota 2009, pagina 34) 

85 SP 09 271 7 Niet gebruikte gelden minima, wilt u dit inzetten voor wat 

ruimer WMO uitvoeringsbeleid beleid?  

Er is op dit moment geen sprake van niet-gebruikte minimagelden. 

86 SP 10 271 10 Projectenreserve 2.6 mio , Wilt u die inzetten voor “het paleis 

voor daklozen ( unilokatie) waarvan het zoeken en de 

realisatie  plechtig is beloofd en ondertekend door  “de 

Breider” en “het Leger des Heils”en de gemeente.”  

 

Toelichting  naast cultuurpaleizen die zwaar drukken op de 

begroting  past ook een paleis voor daklozen””( zie realisatie 

paleis voor daklozen  in Apeldoorn met VROM A 

 

De bestedingsraming van de projectenreserve is opgenomen in de nota 

reserves en voorzieningen 2008 (bijlage bij kadernota 2008) en is als 

volgt: 

• € 1.350.000 Achtervang risico’s vernieuwing schouwburg  

• €    479.000 Bruggen/brugbediening                                   

• €    550.000 Zuid-tangent (stationsplein)                                      

• €      75.000 Haarlem Digitaal              

• €      14.000 restant 

• €     225.000 betreft toegevoegde rente 

• €  2.693.000 Totaal  

 

Met de gereserveerde bedragen voor Bruggen/brugbediening en de 

Zuid-tangent (stationsplein) is rekening gehouden als dekking voor 

investeringen. De afwikkeling van de schouwburg vindt dit najaar 

plaats. Het restant (€ 314.000) wordt toegevoegd aan de algemene 

reserve. 

87 SP 11 271 3 Reserve  1 mio Aanbesteding infrastructurele werken en 

bouwkundige .  Wat valt er nog aan te besteden aan 

infrastructurele werken?  

Deze reserve is bij de 2
e
 bestuursrapportage 2008 gevormd om 

prijsstijgingen bij de aanbesteding van infrastructurele en bouwkundige 

werken, die niet zijn opgenomen in de IP-ramingen, op te kunnen 

vangen. Inmiddels is de verwachting dat op deze reserve geen beroep 
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zal worden gedaan. Bij de 2
e
 bestuursrapportage 2009 wordt voorgesteld 

deze reserve te laten vrijvallen. 

88 SP 12  261 8.2 Vervallen toevoeging 0.6 mio aan voorziening onderhoud 

simputs fietspaden, Is dit aan de  commissie beheer 

(mobiliteit voorgelegd? 

De voorziening is in 2009 gevormd en bestaat nog. De 0,6 miljoen euro 

betreft de eenmalige toevoeging aan de voorziening in 2009 en verklaart 

het verschil met 2010. 

89 SP 13 259 7.3  Welke verschuivingen tussen beleidsvelden en programma’s 

van het minima leveren een “bezuiniging  op van  400.000 

euro? 

Er is geen sprake van een bezuiniging op minimabeleid. De 

verschuiving tussen beleidsvelden heeft een technische achtergrond; 

deze komt voort uit o.a. de toerekening van directe uren aan de 

verschillende beleidsvelden.  

90 SP 14 272 10 Boventalligen ,  

Waarom worden er zoveel miljoenen besteedt aan 

boventalligen, terwijl er zoveel handen nodig zijn in deze 

gemeenten en in de regio. Als wij stellen dat mensen zonder 

werk en een uitkering aan het werk moeten. “Participeren in 

de maatschappij : dan geldt dat zeker voor boventalligen 

vanuit de gemeente. SP vindt het niet aanvaardbaar dat 

mensen niet aan het werk gezet worden. Graag een 

toelichting.  

Suggestie: project MKB 150 stageplaatsen  stagneert. Er zijn 

veel aanmeldingen bij werkgevers, maar afstemming tussen 

onderwijs stagneert. Er moeten enthousiast gestimuleerd 

worden vanuit de gemeenten. Een mooi project voor 

boventalligen. (desgewenst  leveren wij graag nog meer 

suggesties voor inschakeling boventallige (top)werknemers). 

 

Alle boventalligen (met uitzondering van bijvoorbeeld langdurig 

zieken) verrichten werkzaamheden in of buiten de gemeentelijke 

organisatie.  

91 SP 15  43 WIA Voorziening voor wethouders. 1 miljoen. 

De SP vindt het vanzelfsprekend dat de  regelingen bij 

arbeidsongeschiktheid  gelijkwaardig wordt toegepast  voor  

alle werknemers van de gemeenten waaronder wethouders en 

burgemeester en topambtenaren.  Inclusief UWV (externe en 

objectieve keuring), re-integratie. trajecten. Kan het college 

dit uitgangspunt bevestigen en laten toetsen ?  

Gelijkwaardige toepassing van regelingen die voor ambtenaren gelden 

voortvloeiend uit sociale zekerheidswetten(zoals Ziektewet en WIA) en 

hoofdstuk 7 van het Haarlems Ambtenarenreglement (aanspraken in 

geval van ziekte) is niet vanzelfsprekend wat betreft burgemeester en 

wethouders. Hun rechtspositie bij ziekte is in afzonderlijke wetgeving 

geregeld en zij (ingeval van wethouders) zijn niet als belanghebbende 

aangewezen in de sociale zekerheidswetten. Ten aanzien van 

topambtenaren zijn voornoemde regelingen wel onverkort van 



Vragen en antwoorden naar aanleiding van de programmabegroting 2010-2014 

 24 

Nr. Fractie Blz. Prg. Vraag Antwoord 

toepassing nu zij wel als belanghebbende als zodanig zijn aangemerkt in 

de betreffende wetgeving.  

 

Voor de burgemeester geldt dat de rechtspositie bij ziekte wordt 

geregeld door het Rechtspositiebesluit Burgemeesters 1994. Deze wijkt 

af van de regeling voor Ambtenaren op basis van hoofdstuk 7 

Ambtenarenreglement. De burgemeester valt wel onder de werking van 

de WIA en wordt onder dat regiem gekeurd.  

 

Voor wethouders is de rechtspositie bij ziekte geregeld in het 

Rechtspositiebesluit Wethouders. Ex-wethouders hebben ingevolge de 

Algemene Pensioenwet Politieke Ambtsdragers (APPA) bij 

arbeidsongeschiktheid recht op een Invaliditeitsuitkering tot 65 jaar. 

Keuring voor deze uitkering vindt onder vigeur van de APPA plaats.  

De normale sociale zekerheidswetten die voor ambtenaren gelden zoals 

Ziektewet en WIA zijn niet op wethouders en ex-wethouders van 

toepassing nu zij ingevolge deze wetgeving  niet als belanghebbende in 

de zin van bijvoorbeeld de WIA worden aangemerkt. Zij zijn daarvan 

uitgesloten. Ditzelfde geldt voor hoofdstuk 7 van het Haarlems 

Ambtenarenreglement. De voor ambtenaren geldende verplichtingen 

met betrekking tot keuring door UWV en re-integratieverplichtingen 

zijn dientengevolge niet op wethouders en ex-wethouders van 

toepassing. Het UWV speelt bij keuring van ex-wethouders ten behoeve 

van een Invaliditeitsuitkering dan ook geen rol.  

 

Voor de goede orde merken wij op dat uitkeringen aan wethouders 

alleen worden verstrekt op grond van een medische verklaring. Daarmee 

is er sprake van een rechtsgeldige basis voor het verstrekken van de 

uitkering. 

92 SP 16 272 6 Nieuw depot Frans Hals Museum, waar blijft de daadkracht 

van het college zoals afgesproken  om in deze periode het 

depot te realiseren, zo niet rechtsom  dan linksom . Vindt u 

dat  wellicht  wederom een grote actie nodig is zoals 2001, 

“voorkom de Rot , Frans Hals gaat kapot” De SP al  graag 

een brede actie realiseren, om het college voort te duwen,  

 Een  cultuurbeleid, dat zijn kunstbezit  meer dan 20.000 

De bouw van een depot voor het FHM (in combinatie met het CCVT) 

wordt voorbereid. De onderhandelingen over de bouw zijn door de 

complexe marktomstandigheden vertraagd. Het college verwacht begin 

volgend jaar meer duidelijkheid. 



Vragen en antwoorden naar aanleiding van de programmabegroting 2010-2014 

 25 

Nr. Fractie Blz. Prg. Vraag Antwoord 

voorwerpen , keramiek, schilderijen, sociaal culturele 

collecties uit erfenissen laat verkommeren en verloederen is 

niet geloofwaardig, meer te noemen.  

 

93 VVD 01 6 

29 

1 
Een verlaging van de gemeentefondsuitkering van meer dan 

10 miljoen Euro is denkbaar noemt het college. College heeft 

aangegeven te komen met een inventarisatie met mogelijke 

bezuinigingen. 

Kan zij aangeven in welke richting we moeten denken. Wij 

nemen aan dat geen enkel programma daarvan wordt 

uitgesloten? Klopt deze aanname? 

Zie antwoord CDA-02.  

94 VVD 02 20 
1 

Financiële positie 

Hoe realistisch en solide zijn de ramingen? 

Vanzelfsprekend zijn de ramingen realistisch. 

95 VVD 03 32 1 Inzake gemeentelijke heffingen wordt genoemd dat 5% van 

de afvalstoffenheffing aan de orde is en dat overleg gepleegd 

wordt met Spaarnelanden NV. Hoe reëel acht het college dat 

deze heffing niet doorbelast wordt naar de burger 

Zie antwoord CDA-09. 

96 VVD 04 34 1 In de Tabel analyse kadernota komt duidelijk naar voren dat 

ICT/Telefonie Euro 650.000 duurder uitkomen. Kunt dit 

nader specificeren. 

De kosten voor ICT/ Telefonie komen inderdaad hoger uit dan begroot. 

Bij centralisatie van het ICT-beheer zijn niet alle budgetten 

gecentraliseerd in relatie tot de werkelijke kosten. Met het centraliseren 

van de budgetten zijn deze afwijkingen zichtbaar geworden. Op dit 

moment vindt een onderzoek plaats waarbij inzichtelijk wordt gemaakt 

wat de totale kosten zijn en worden maatregelen in gang gezet om 

relatie tussen de ICT-kosten en budgetten gelijk te trekken. Uiteindelijk 

zullen de ICT-kosten worden vastgesteld op basis van de benodigde ICT 

dienstverlening vanuit het oogpunt van beheer en digitalisering. 

Efficiëntie voordelen door samenwerken zullen hierin (indien mogelijk) 

worden meegenomen. 

97 VVD 06 68 2 In de tabel Effectindicator % aantal bewoners dat gemeente 

en politie meer aandacht moeten hebben voor overlast van 

jongeren is al twee jaar op eenzelfde niveau (23%). De 

streefwaarde is 18%. Wat doet het college anders dan in 

2008? 

Anders dan 2008 is het jeugdgroepenoverleg in 2010 op stadsdeelniveau 

georganiseerd (in 2008 was dit stadsbreed). Hierdoor kan meer 

maatwerk geleverd worden. De gewijzigde inzet van het 

jeugdinterventieteam speelt hierin ook een rol. In 2010 zal ook het 

Veiligheidshuis Kennemerland operationeel zijn (gestart in 2009), met 
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daarbinnen een sluitende persoonsgerichte aanpak voor jeugdigen. 

98 VVD 07 190 1 Het weerstandsvermogen is belangrijk. In de risicotabel zijn 

verschillende projecten benoemd. Een aspect ‘ stagnatie in de 

verkoop van gronden’ wordt ingeschat op 1 miljoen Euro. 

Hoe zijn de stagnatiekosten in projecten als Schalkstad/ING 

en Stadion Oostpoort hier in verwerkt. 

In principe niet. De effecten van stagnatie van projecten binnen een 

grondexploitatie (zoals ING/Schalkstad en Stadion Oostpoort) worden 

in eerste instantie afgewenteld binnen de grondexploitatie zèlf en indien 

nodig ten laste van de Reserve Grondexploitaties (vgl. de voorziening 

die bij jaarrekening 2008 is getroffen ten behoeve van 

Oostpoort/Stadion; blz 224 van de begroting). De hier genoemde € 1 

miljoen heeft betrekking op projecten waarvoor geen grondexploitatie is 

geopend, zoals de nieuwe stadskantoren. Eventuele nadelen als gevolg 

van latere verkoop van de opbrengstlocaties leidt tot een renteverlies en 

dus een dekkingstekort ten laste van de algemene middelen. 

99 VVD 05 43 1 In de tekst wordt genoemd dat er een voorziening voor oud-

wethouders getroffen moet worden. Kan het college dit nader 

toelichten. En om welke bedragen gaat dit? 

Zie antwoord SP-15. 

 

 

 

 


